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ADNEVT 4. VASÁRNAPJA                 A  év                                                          1- 3 oldal 
               
Olv.: Iz 7,10-14 - Róm 1,1-7 – Mt 1,18-24 
Jézus születése  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
 
 
Szentmise bevezetése 
 
Kedves Testvérek! Karácsony küszöbéhez érkezünk lassan. Szeretnénk úgy megérkezni 
ehhez az ünnephez, - az előző  vasárnapok üzenetei és a szombat reggeli rorate szentmisék 
is ebben segítenek, - hogy lelkileg felnőjünk és Isten “szeretet tervében” részt vehessünk. 
Nagyon fontos ez, mert Istennek  van egy nagy álma a világgal kapcsolatosan, velünk 
kapcsolatosan.   
 

Isten karácsonyi álma: el akarja juttatni minden emberhez,  
hogy ő a megmentő, mert szeret. 

 
Augsburgban, a Szent Péter templomban van egy nagyon szép festmény. A művész az l600-
as évek vége felé Szent Irenéus gondolatára emlékezve festette ezt a képet. A festmény 
neve: “Csomóoldó Boldogasszony.” Szent Irenéus gondolata ez volt: Éva engedetlensége 
összecsomózta életünk fonalát. Mária engedelmessége kicsomózza ezeket a görcsöket és 
rendezi az Istennel való kapcsolatunkat. Advent 4. vasárnapján a Szűzanyára figyelünk, a 
csomóoldó Boldogasszonyra. Most, amikor elkezdjük ezt az ünneplést, akkor a görcseinket 
oldozgassuk. Isten megáldja ezt a próbálkozásunkat és segít abban, hogy kiegyenesedjen az 
életünk.  
 
Szentbeszéd 
 
Kedves Testvérek! 
Azt mondtam a szentmise bevezetőjében, hogy jó lenne mindannyiunknak olyan lélekkel 
elérkezni karácsonyhoz, hogy készek legyünk válaszolni az Istennek, részt vállalni Isten 
nagy tervében. Isten nagy álma az ember,akinek ezt a földi világot ajándékozta.  
 

Isten azt akarja, hogy az ember boldog legyen és üdvözüljön. 
Ez Isten megváltó terve!  

 
Isten minket arra hív, hogy tevékenyen részt vállaljunk ebben a nagy isteni tervben.  
Vállaljunk szerepet ennek megvalósításában. Szent Ágoston mondja: “Isten megteremtette a 
világot, megteremtette az embert a mi közreműködésünk nélkül, de nem üdvözíti a világot, 
az embert az ő közreműködése nélkül.” Gondolkodjunk el ezen a kérdésen és önmagunkkal 
jussunk dűlőre, hogy miképpen is értelmezzük Isten meghívását.  
 
 Valóban nem csak arról van szó, hogy ünnepeljük Krisztus születését  
 és mondjuk az igazságot, hanem cselekszünk is e szerint.  
 A hit nem azt jelenti, hogy tudjuk az igazságot, meg tudjuk fogalmazni,  
 hanem azt jelenti, hogy ennek az igazságnak megfelelően cselekszünk. 
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Nagy kísértés az, hogy egyszerűen belealszunk ezekbe a nagy igazságokba. Rácsodálkozunk 
Isten nagy terveire, aztán úgy gondoljuk, hogy oldja meg az Isten ha ilyen nagy tervei 
vannak, de minket hagyjon békén, nekünk megvannak a magunk tervei. Nekünk megvannak 
a magunk álmai. Csakhogy azt nem szabad elfelejteni, hogy túl szűk az a horizont, amikor a 
magunk terveiről, álmairól beszélünk.  
 
 Ez a mai vasárnap azt üzeni nekünk, hogy tágítsuk a horizontot, nyissunk fölfelé.  
 Nem csupán előre-hátra, jobbra-balra nézzünk,  
 hanem gondolkodjunk el komolyan azon,  
 mit vár tőlünk az Isten? Miben is áll a mi emberi életünk?  
 
A Testvérek figyelmét sajátosan szeretném a férfiak felé fordítani. 
Ez a 4. vasárnap Szűz Mária és a Gyermek misztériumát állítja a középpontba, de van egy 
sajátos szereplője is ennek a történetnek. Érdemes odafigyelnünk József alakjára, József 
személyiségére. Nagyon fontos üzenetet hordoz. Miről is van szó? Isten az Asszony és a 
Gyermek számára olyan férfit keres, aki Ő rá is  számít. Mária és a Gyermek számára olyan 
férfit keres, aki az Istennel számol. Józsefnek megvoltak a maga emberi elgondolásai, 
megvolt a maga emberi álma az ő emberi életéről. Egy álomban részesült,ami nagy ajándék 
volt számára. Sokkal nagyobb álom látogatta őt meg és ebben összetörtek az ő kis álmai, a 
kis tervei. Egy sokkal nagyobb álomnak, egy sokkal nagyobb tervnek lett a szereplője, az 
Isten álmának, az Isten tervének. Nagyon fontos üzenet ez a mai férfiemberek számára. 
 
A mai üzenetben két férfiről van szó: Acház királyról és Józsefről.  
Jeruzsálem falai alatt két ellenséges hadsereg jelenik meg és Acház királynak döntenie kell. 
Mit tegyen? Szövetkezzen egy harmadikkal, hogy legyőzze ezt a kettőt és megszabaduljon 
tőlük, vagy – hiszen Izrael királya – számítson arra, hogy győzni tud e világi szövetséges 
nélkül is? Jön a próféta, Izajás és bátorítja a királyt. Kérj magadnak jelet az Istentől, ezzel a 
próféta azt akarja mondani, hogy veled van az Isten. Számíthatsz az Istenre. Mire Acház: – 
tipikus férfi, győzőn, magabiztos, mert elég erősnek érzi magát – nem kérek jelet. Aztán 
mégis köt egy ostoba szövetséget egy harmadikkal és megszabadul a két támadótól. 
Szövetségesével azokat legyőzi, de 750 évig ennek a harmadiknak lesz a vazallusa. 
 
Sajátos Acház királynak a magatartása. Vele szemben ott van Izajás, aki sokkal bátrabb. Az 
Írás szerint meg meri mondani, hogy rossz a döntés. Acház elvetette a sulykot és történt ami 
történt. Eltelik 750 esztendő és beteljesedik a próféta jövendölése, amit a királynak mond.  
Csakhogy Acház úgy gondolkodott, hogy egy Szűz által, egy Gyermek által, egy Gyermek 
hozza a szabadulást? Egy Gyermek gondozásra szorul. Mit jelent az, hogy velünk az Isten?  
Vagyis hitetlen és sokkal de sokkal jobban bízik a maga erejében, a maga hatalmában és az 
e világi szövetségeseiben. 
 
Az evangéliumban megjelenik egy másik férfi. Akár be is lehetne fejezni a történetet, ha 
József éppen úgy gondolkodik és éppen úgy viselkedik, mint Acház király. Csakhogy József 
másképpen gondolkodik. Megvolt az ő e világi terve az életével kapcsolatosan, a Jegyesével 
kapcsolatosan, de amikor álmában figyelmeztetést kap, akkor elfogadja, tudomásul veszi, 
hogy az ő kis tervei, kis álmai összetörhetnek. 
 

Istennek sokkal de sokkal nagyobb terve van velünk, 
mint ahogy azt mi egyáltalán földi életünkkel kapcsolatosan elképzelhetjük. 
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Valójában ez az üzenet. Azért fontos ez, mert nem véletlen, hogy Isten a férfiember eme 
furcsa magabiztosságával szemben az Asszony és a Gyermek felé fordul. Érdemes nekünk 
embereknek ezen a kérdésen elgondolkodni. A férfiember csak Istennel szövetségben erős.  
 
 Isten az ő nagy tervének megvalósításába bevet bennünket. 
 Isten meg akarja ismertetni velünk az ő szeretetét.  
 Rá akar venni bennünket arra, hogy Vele szövetkezzünk és tudjunk hinni abban,  
 hogy Isten az egyetlen menedéke az embernek.  
 
Vannak a világban nagy emberek, politikusok, gazdasági szakemberek, művészek, bárkire 
gondolhatunk. Valójában az Isten elgondolása ebből a világból kiemel bennünket. Más 
távlatokat nyit. Gondoljunk csak arra, bármekkora emberek élnek ezen a földön, ha ez az 
attitűd amiről itt szó van, nem jelenik meg az életükben, akkor nem használnak semmit. 
Lehet, hogy gondjaink-bajaink megoldásában szerepük lehet, részt vállalhatnak, csakhogy 
az ember sokkal de sokkal többre hivatott. Az ember az Istenhez tartozik. Nem elegendő, 
hogy az embernek vannak e világi elgondolásai. A férfiúi magatartást a magabiztosság, 
győzzük-bírjuk, képesek vagyunk.... gondolatok fölé kell helyezni. Ha Istenre számítunk, 
akkor van remény arra, hogy a mi e világi törekvéseinket is megszenteli az Isten, mert ha 
Istennel szövetkezünk, akkor ezek is az Isten nagy szeretet akciójának, az Isten nagy 
megváltói művének a szolgálatában állnak. Imádkozzunk sokat azért, hogy a férfiemberek 
ezt fölismerjék.  
 
Miért kellett Józsefnek Mária és a Gyermek mellé állni és vállalni őket? A judaista 
gondolkodás szerint az apánaka szerepe az igazságok átadása és a példaadás. Ha még ezt a 
szempontot is hozzávesszük az előzőekhez, akkor a férfiemberek küldetéstudata mélyülhet  
és Isten kedve és Isten gondolata szerint élhetnek. 

 
+  A M E N  +     

   
Imaszándék a Mi Atyánkhoz 
Kedves Testvérek! Ebben az imádságban a férfiak számára kérjük az Isten kegyelmét, hogy 
engedjenek az Isten elvárásainak és legyenek készek arra, hogy az Isten terveihez 
igazodjanak, adott esetben akár e világi terveik összetörése által is.   
             
      Mi Atyánk... 
 
Szentmise befejezése 
Kedves Testvérek! A mai vasárnap üzenetén elgondolkodva érdemes számba venni, hogy 
úgymond a keresztény világot a muszlimok veszélyeztetik, egyre nagyobb teret nyernek. 
Szerintem semmivel sem jobb emberek, mint a keresztények. Az ember olyan-amilyen, 
legyen  az keresztény, muszlim, vagy akármilyen elveket, igazságokat valló. Viszont nem 
szabad elfelejteni, hogy a férfiak vallása. A kereszténységünk az asszonyok vallásává vált és 
ennek számtalan következménye van. A muszlimok sem jobbak mint mi, de számukra 
fontos az imádság. Halálosan komolyan veszik. Ez  akkora erkölcsi erőt kölcsönöz nekik,  
ami megemelik őket. Számtalan dologra lehet gondolni. Isten szövetségesei. Rajtunk múlik, 
hogy keresztény értelemben gondolkodjunk a világról, az emberi életről. Ettől függ a 
jövőnk. Ünnepre készülünk. Kívánok mindenkinek jó napokat. Vigyázzunk, hogy az 
elkövetkező ünnepek előtti napok ki ne ürítsék a lelkünket.             
 

+  Á L D Á S  + 


